

法國單簧管才子載譽訪港

尼爾森單簧管協奏曲

# Raphaël Sévère PLAYS Nielsen Clarinet Concerto



Diapason

“The French virtuoso of the 21st century.”

ResMusica



© Keren Vill

指揮 Conductor  
艾爾茲 Olari Elts  
Music Director,  
Estonian National Symphony Orchestra

PROGRAMME 節目

- 尼爾森 《牧神潘與蘆葦仙子》，作品49
- 尼爾森 單簧管協奏曲，作品57
- 西貝遼士 《牧神潘與回聲仙子》，作品53a
- 西貝遼士 C大調第三交響曲，作品52
- Nielsen *Pan and Syrinx*, Op 49
- Nielsen Clarinet Concerto, Op 57
- Sibelius *Pan and Echo (Dance Intermezzo No 3)*, Op 53a
- Sibelius Symphony No 3 in C, Op 52

30.5.2026 星期六 Sat 8pm

香港大會堂音樂廳

HK City Hall Concert Hall

\$560 \$380 \$220



© Julien Benhamou

單簧管 Clarinet

塞韋爾 Raphaël Sévère

法國單簧管才子塞韋爾以敏銳的音色變化與驚人的演奏造詣著稱，15歲已獲提名法國古典音樂大獎獎項。載譽來港，他將為香港觀眾送上兩場節目，包括於5月30日在愛沙尼亞國家交響樂團音樂總監艾爾茲的指揮下與香港小交響樂團一起演繹丹麥作曲家尼爾森的單簧管協奏曲。此作品既狂放又內省，極挑戰獨奏者的掌控與表現力。音樂會節目並包括尼爾森及西貝遼士以牧神潘及仙子為題的作品，以及西貝遼士的第三交響曲，期待與觀眾一起踏進開闊的北歐境地。

此外，塞韋爾還會於5月27日帶來一場橫跨不同法國時代的室樂盛宴，以聖桑、德布西、浦朗克的精選貫穿全場，並邀得鋼琴家李嘉齡及香港小交響樂團木管樂組首席樂師一起演奏。

Leading French clarinetist Raphaël Sévère's phenomenal rise on the international platform was marked by his Victoires de la Musique Classique nomination when he was aged just 15. Since then, he has been impressing audiences around the world with his technical mastery, translucent tone and mesmerising musicality. He will be returning to Hong Kong for an unmissable concert with Hong Kong Sinfonietta and celebrated Estonian conductor Olari Elts on 30 May, playing Nielsen's captivating Clarinet Concerto. The rest of the programme will see an evocative pairing of Nielsen's and Sibelius' works surrounding Pan, the mythical Greek god of wilderness, as well as the fresh and infectious energy of Sibelius' Symphony No 3.

On 27 May, Sévère will also present a fantastic recital of exquisite chamber music by French giants Debussy, Poulenc and Saint-Saëns, in collaboration with star pianist Colleen Lee and Hong Kong Sinfonietta's woodwind principals.



指揮 Conductor

## 艾爾茲 Olari Elts

- Music Director, Estonian National Symphony Orchestra
- Principal Guest Conductor, Helsinki Philharmonic Orchestra, 2011-2014
- Artistic Advisor, Orchestre National de Bretagne 2006-2011



HKS Recital Series 獨奏會系列

### 塞韋爾單簧管獨奏會

#### Raphaël Sévère: A Rendezvous in Paris

Works by Saint-Saëns, Poulenc and Debussy

27.5.2026 星期三 Wed 8pm

香港大會堂音樂廳 HK City Hall Concert Hall

\$450, \$320, \$180

門票低至七折  
Tickets up to 30% off



單簧管 Clarinet

## 塞韋爾 Raphaël Sévère

- Youngest artist ever nominated in Victoires de la Musique Classique "Révélation Soliste Instrumental" of Year 2010
- 1st Prize and eight special prizes, Young Concert Artists International Auditions, New York 2013
- Has performed with London Philharmonic Orchestra, Orchestre du Capitole de Toulouse, Konzerthausorchester Berlin, etc
- His chamber partners include quartets Modigliani, Ebène, Prazák, Van Kuijk, Trio Wanderer, Martha Argerich, Boris Berezovsky, Gidon Kremer, etc

門票現已於城市售票網發售

Tickets NOW available at URB TIX

全日制學生、高齡人士、殘疾人士及其陪同人、綜合社會保障援助受惠人士可獲半價優惠  
Half-price tickets available for full-time students, senior citizens, people with disabilities and their minder & Comprehensive Social Security Assistance recipients

凡購買正價門票4張或以上，可獲9折優惠  
10% discount for group bookings of 4 or more standard tickets

適合6歲或以上觀眾  
For ages 6+

香港小交響樂團保留更改節目及表演者之權利  
Hong Kong Sinfonietta reserves the right to change the programme and artists

電話及網上購票 Telephone & Online Booking  
3166 1288 | [www.URBTIX.hk](http://www.URBTIX.hk)

門票查詢 Ticketing Enquiries  
3166 1100

節目查詢 Programme Enquiries  
2836 3336 | [www.HKSL.org](http://www.HKSL.org)

流動應用程式 URB TIX App



媒體伙伴  
Media Partner

MOVIE  
MOVIE  
Now TV ch 116



hong kong sinfonietta

香港小交響樂團